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V květnu tohoto roku 
jsem na stejném místě 

měla článek pojmenovaný 
– Vláda: „Hoďte kraje přes 
palubu“, který popisoval zá-
měr ministerstva financí pře-
stat krajům přispívat na regi-
onální železniční dopravu. 
Správně však mělo být 
„Hoďte Ústecký kraj přes 
palubu“. Protože v srpnu 
přišlo Šluknovsko a nyní 
ostravské kaly. Generální ce-
lorepublikový úklid přesouvá 
problémy na sever Čech. 
Všude bude uklizeno a čisto, 
jen v Ústeckém kraji budou 
přibývat skládky, kouřit ko-
míny a obtěžovat nepřizpů-
sobiví občané. Vládní mlčení 
a nečinnost budí podezření. 
 Nazrál však čas aktivace 
aktivistů. Osobně rozlišuji 
dva typy. První typ vlastně 
neví, co chce nebo to časem 
přestane vědět, ale daří se mu 
úspěšně všechno blokovat. 
Jasným důkazem je naprosto 
nesmyslná a stále nedořešená 
blokace dostavby posledního 
úseku dálnice D8 přes České 
středohoří. 
 Druhý typ aktivistů naopak 
ví, co chce, ale zase neví, 
jak toho dosáhnout nebo to 
nechce vědět. To je přesně 
případ likvidace kalů z ost-
ravských lagun. Kraj neměl 
a nemá žádné zákonné pro-
středky, jak tomu zabránit. 
Zadavatel – tedy ministerstvo 
průmyslu a obchodu, mělo 
stanovit šetrnější podmínky 
likvidace (pokud existují), 
ale rozhodně nemělo připus-
tit přenesení problémů do 
Ústeckého kraje. Problém 
je rovněž v současné legis-
lativě, která neumožňuje 
krajům účinnou obranu proti 
zvyšování ekologické zátěže.
 Nedokážu však pochopit, 
proč v případě ostravských 
kalů zcela zaspal typ akti-
vistů číslo jedna. 

Jana Vaňhová 
hejtmanka Ústeckého kraje

Slovo hejtmanky

Aktivace
aktivistů

a němá vláda

informace Ústeckého kraje a krajského úřadu

Jana Vaňhová

Nejlepší dopravce Ústeckého kraje 
je z Chomutova a Jirkova

Hlavní cenu pro absolutního vítěze čtvrtého ročníku ankety Dopravce roku převzal z rukou hejtmanky 
Jany Vaňhové pro Dopravní podnik měst Chomutova a Jirkova a.s. divizní ředitel Milan Toms 

Č tvrtý ročník soutěže 
pro nejlepší dopravní 

společnosti Ústeckého kraje 
– Dopravce roku 2011 – zná 
své vítěze. Letos odevzdalo 
svůj hlas více než 3300 hla-
sujících, kteří vybírali z 12 
dopravců Ústeckého kraje. 
Kromě deseti nominovaných 
z řad autobusových společ-
ností se letos do zápolení 
o ocenění dostali také dva 
železniční dopravci, a to 
České dráhy a poprvé také 
německý Vogtlandbahn.

 „Těší mě vzrůstající zájem 
cestujících o hlasování v anketě 
o nejlepšího dopravce našeho 
kraje. Získané výsledky jsou 
pro nás cenným zdrojem infor-
mací pro další zvyšování kva-
lity cestování v Ústeckém kraji, 
neboť z pětistupňové škály ne-
dostal žádný z dopravců horší 
výslednou známku než 2,5, 
naproti tomu v roce 2009 dos-

Přibývá podpisů na Petici k Ústeckému balíčku

Ostravské kaly: Zodpovědnost nese vláda
a současná legislativa

Ještě před Novým rokem!

Ústecký kraj - Nejen pro Šluk-
novsko, ale pro všechny slušné 
občany žijící poblíž vylouče-
ných lokalit po celé naší zemi, 
je nyní jedinou skutečnou 
nadějí rychlé schválení Ústec-
kého balíčku legislativních 
opatření a jejich uvedení do 
praxe. Naopak tou nejhorší 

variantou je stále zřetelnější 
snaha přenést diskusi z věcné 
na politickou úroveň a najít 
sebehloupější záminky, proč jej 
shodit ze stolu. Ústecký balíček 
se obdobně jako většina nových 
právních norem připravoval 
řadu měsíců, je zpracován po 
legislativně technické stránce 

zcela profesionálně a každý, 
kdo chtěl, tedy včetně vlády, 
měl možnost téměř tři čtvrtě 
roku vznést své připomínky. 
Například odbory tak učinily 
již v únoru. Ústecký kraj se 
rozhodl podpořit Ústecký 
balíček petiční akcí v reakci na 
jeho neopodstatněné zamítnutí 
Vládou ČR. Podpisové archy 
jsou k dispozici na úřadech 
jednotlivých měst a obcí 
v Ústeckém kraji již od 1. listo-
padu. Konec petice je plánován 
na 30. listopadu 2011. Občané 
z dalších krajů ČR mají mož-
nost vyjádřit svoji podporu na 
krajských webových stránkách 
www.kr-ustecky.cz.
 (Na snímku podepisuje petiční 
arch jedna z občanek Roudnice 
n. Lab. v tamním Informačním 
středisku.)

Ústecký kraj se má stát 
konečným místem likvi-

dace ropných kalů z ostrav-
ských lagun. Snad žádného 
občana kraje nemůže nechat 
tato informace lhostejným. 
Proč má však být region s jed-
nou z nejhorších ekologických 
zátěží v ČR obětován pro 
čistší Ostravsko? Odpověď je 
ukrytá v podmínkách samotné 
zakázky vypsané s posvěcením 

vlády Ministerstvem průmyslu 
a obchodu a české legislativě, 
která nedává krajským úřadům 
účinné nástroje, jak dostatečně 
hájit zájmy občanů a kvalitu 
životního prostředí.
 Záměr spalování ostravských 
kalů v Ústeckém kraji vznikl 
čistě na základě jednání soukro-
mých firem ze sdružení Čistá 
Ostrava, pod vedením firmy 
Geosan. A byla to vláda, která 

svým rozhodnutím z roku 2004 
odstranění kalů těmto soukro-
mým firmám svěřila, a proto by 
se také měla zasadit o vyřešení 
tohoto problému. Hejtmanka se 
několikrát obrátila na vedení 
příslušných resortů s poža-
davky, aby problémová státní 
zakázka likvidace ostravských 
lagun nezatížila Ústecký kraj. 

Pokračování na str. 2

Před koncem letošního ro-
ku, konkrétně mezi 28. - 

30. 12., dostanete do vašich 
schránek prosincové vydání 
Krajských novin Ústeckého 

kraje. Uzavře se tak desátý rok 
vydávání krajských listů. Zatím 
přejeme klidné časy adventu 
a hodně pohody o vánočních 
svátcích, naši milí čtenáři! 

tal nejhorší dopravce známku 
3,22,“ uvedla hejtmanka Ús-
teckého kraje Jana Vaňhová 

a dodala, že „největší zájem 
o hodnocení z pohledu absolut-
ního počtu obdržených známek 
byl o České dráhy, které hodno-
tila celá třetina respondentů.“ 
Jak dále uvedla, nejvíce hlasů 
odevzdali cestující v Ústí nad 
Labem, naopak nejméně v Tep-
licích, což potvrzuje výsledky 
z loňského ročníku.
 Předání ocenění nejlepším 
dopravcům Ústeckého kraje 
proběhlo 15. listopadu v rám-
ci slavnostního večera v ús-
teckém Clarion Congress Ho-
telu za účasti hejtmanky Jany 
Vaňhové, zástupců odborné 
poroty a dopravních společ-
ností a médií. Vyhlašovatelem 
ankety je Krajský úřad Ústec-
kého kraje, který tímto způso-
bem usiluje o další zkvalitňo-
vání autobusové i železniční 
přepravy v kraji.

Pokračování na str 3
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Dne 14. listopadu jednala na svém mimořádném zasedání  Rada Ústeckého kraje.

Vládní návrh k diskusi
  Krajští radní doporučili zastupitelstvu, aby schválilo záměr, že Ústecký kraj předloží vládní 
návrh zákona o provozování sázkových her k veřejné diskusi zveřejněním na internetových 
stránkách kraje. Své připomínky budou moci předkládat obce, dále budou osloveny se žádostí 
o připomínky Severočeské sdružení obcí, Krajská hospodářská komora Ústeckého kraje 
a Hospodářská a sociální rada ÚK. Své připomínky připraví Ústecký kraj v souladu s principy 
Ústeckého balíčku legislativních opatření. V rámci připomínkového řízení bude Ústecký kraj 
hájit zájmy obcí v této oblasti.

Vlaky Rumburk - Mikulášovice 
 Rada Ústeckého kraje rozhodla o dodatečném objednání osobních vlaků na lince U27 Rumburk 
- Mikulášovice. I přes původní souhlas obcí s neobjednáním vlaků a nabídkou autobusové linky 
se silnějším potenciálem přestupních vazeb požadovali zástupci obcí podél dotčené trati a turistic-
kých organizací zachování stávajícího stavu v objednávce vlaků. Rada kraje jejich přání vyhověla. 
Zároveň nebude realizována navrhovaná autobusová náhrada. „Jelikož nedošlo ke shodě s obcemi 
a turistickými spolky na podobě a funkci autobusové náhrady, zejména kvůli různým požadavkům 
zúčastněných stran, navrhujeme dodatečné doobjednání osobních vlaků na trati 084 se stejným 
rozsahem služeb, jaký zde byl dosud poskytován,“ vysvětluje Jiří Šulc, radní kraje pro dopravu. 

Z jednání rady kraje

Navštívili nás

Ústí nad Labem - Prokurista 
společnosti Panattoni Europe 
Pavel Sovička a hejtmanka Ús-
teckého kraje Jana Vaňhová 
podepsali při zahájení minulého 
zasedání zastupitelstva kraje 
nájemní smlouvu na pozemek 
ve Strategické průmyslové zóně 
Žatec Triangle. „V poslední 
době je Ústecký kraj úspěšný 
ve snaze přiblížit průmyslovou 
zónu Triangle novým investo-
rům. O tom svědčí dnešní pod-
pis nové nájemní smlouvy se 
společností Panattoni i rozšíření 
záměru společnosti JC Interiors. 
Těší mě, že vznikne nový závod, 
který nabídne pracovní příle-
žitosti obyvatelům Ústeckého 
kraje,“ připomíná hejtmanka 
Ústeckého kraje Jana Vaňhová. 
 Společnost Panattoni Europe 
podpisem smlouvy o nájmu 
a v budoucnu smlouvy o koupi 

nemovitosti získá pozemek, na 
kterém hodlá realizovat výrobně 

administrativní objekty pro své 
mezinárodní partnery.

Problematiku ostravských 
lagun si už v roce 1996 

vzala do své kompetence Vláda 
ČR. Ta je tedy zodpovědná 
za způsob jejich likvidace 
a ekologickou nezávadnost. 
Ministerstvo životního pro-
středí v únoru 2009 vydalo 
kladné stanovisko k posouzení 
vlivu na životní prostředí 
tohoto projektu. V něm byly 
zároveň stanoveny podmínky 
likvidace, mimo jiné i transport 
po železnici a následné využití 
„alternativního paliva“ Geobal 4 
u konečného odběratele.
 Veřejnou státní zakázku 
„Nápravná opatření – laguny 
Ostramo“ vysoutěžilo v srpnu 
2004 sdružení Čistá Ostrava 
bez účasti Ústeckého kraje. 
Společnost Geosan Group, 
jako člen sdružení zodpověd-
ného za likvidaci lagun, získala 
od Krajského úřadu Morav-
skoslezského kraje v únoru
2009 integrované povolení. 

V rámci projektu likvidace 
přišel Geosan Group se zámě-
rem spalování stabilizovaných 
kalů v cementárně Lafarge 
v Čížkovicích s využitím 
meziskladu na skládce CELIO 
u Litvínova.
 Na základě žádosti společnosti 
CELIO a v souladu s platnou 
legislativou vydal odbor život-
ního prostředí Krajského úřadu 
Ústeckého kraje v září 2011 
změnu integrovaného povolení, 
v rámci kterého stanovil velmi 
přísné podmínky pro skladování 
i jakost přepravovaného odpadu. 
Byl důsledně zajištěn systém 
vnějšího dohledu. Integrované 
povolení řeší i množství, jaké 
smí být dovezeno. Zároveň musí 
být splněny všechny požadavky 
krajského úřadu a dotčených 
správních úřadů, jako jsou 
Česká inspekce životního 
prostředí a Krajská hygienická 
stanice, směřující k eliminaci 
případných rizik spojených 

s dlouhodobým skladováním 
i přepravou tohoto odpadu 
na území Ústeckého kraje. 
Jednou z podmínek je pravi-
delný monitoring. Krajský úřad 
za účasti akreditované nezávislé 
laboratoře provádí pravidelně 
odběry a analýzy skladovaného 
odpadu.
 Pravidelné kontroly na skládce 
CELIO i v čížkovické cemen-
tárně provádí krajský úřad 
i Česká inspekce životního 
prostředí. Krajský úřad postu-
puje vždy v souladu s platnou 
legislativou a nikdy by nevydal 
rozhodnutí, které by ohrožovalo 
zdraví občanů Ústeckého kraje 
nebo mělo negativní dopad 
na životní prostředí v regionu. 
Ve smyslu vydaného integro-
vaného povolení KÚ jsou tyto 
kaly považovány za nebezpečný 
odpad a je povinností provo-
zovatele s nimi takto nakládat. 
Podívejte se na video http://u-tv.
mojetelevize.cz/.

Panattoni na Triangle

Nezodpovědné strašení furanem

Jak je to doopravdy s ostravskými kaly

Na zasedání Bezpečnostní 
rady Ústeckého kraje při-

jal pozvání policejní prezident
Petr Lessy (vpravo). Sešel se 
s hejtmankou J. Vaňhovou a pri-
mátory a starosty měst v regi-
onu. Na jednání zopakoval, že 
speciální pořádková jednotka 
pro kraj nevznikne na úkor stá-
vajících obvodů, ale navýšením 
stavů a novými nábory.
 Jak řekl policejní prezident 
Lessy: „Nová jednotka musí 

mít minimálně 160 členů, aby 
její práce měla vůbec smysl. 
Padesát míst, která vznikla už 
letos, je tedy jenom začátek 
a základ jednotky, která se
bude utvářet v průběhu příští-
ho roku.“ Primátoři a staros-
tové bývalých okresních měst 
vyjadřovali obavy zejména 
z toho, aby neklesaly počty 
policistů v jednotkách a aby 
činnost státní policie nemusela 
suplovat policie městská. Ře-

S policejním prezidentem
o bezpečnostní situaci v kraji

Pavel Sovička spolu s hejtmankou Janou Vaňhovou a náměst-
kem Arnem Fišerou po podpisu smlouvy

Počátkem listopadu byl 
v některých regionálních 

mutacích Deníku zveřejněn 
článek s bombastickým názvem 
„Seznamte se! Furan! Částice, 
která vás zřejmě zahubí“. Au-
torka, opíraje se o údajné výroky 
odborníků, sdělovala čtenářům, 
že cementárna v Čížkovivích 
při spalování ostravských kalů 
začne emitovat do ovzduší 
smrtelně nebezpečnou částici 
s názvem „furan“, která má prý 
fatální vliv na lidské zdraví. 
Jde o nezodpovědné šíření 
poplašné zprávy a Krajský úřad 
Ústeckého kraje podal v tomto 
duchu podnět Okresnímu stát-
nímu zastupitelství v Ústí nad 
Labem. Jaká je tedy skutečnost? 
Furan (C

4
H

4
O) je organická 

sloučenina, která je využívána 

například v průmyslu plastic-
kých hmot, při výrobě umělých 
vláken, lepidel a laminátů. Jde 
o těkavou kapalinu s bodem 
varu 31,4°C. Vzniká též při 
nedokonalém hoření dřeva nebo 
pražení či pečení potravin, je 
rovněž charakteristickou slož-
kou tabákového kouře.
 Protože vznik této slouče-
niny při spalování ropných 
kalů v cementářské peci je 
vyloučen, domníváme se, že 
autoři článku měli pod názvem 
„furan“ na mysli spíše tzv. 
dibenzofurany (PCDF), jejichž 
vznik je se spalováním odpadů 
obvykle spojován. Tyto látky 
mohou být ve stopových množ-
stvích v jakýchkoli spalinách, 
čížkovická cementárna podléhá 
i jejich kontrole.

 Zpráva o údajné smrtící 
částici s názvem „furan“ je 
od začátku do konce neprav-
divá a odporuje nejen všeo-
becně přijímaným poznatkům 
průmyslové toxikologie, ale 
i zdravému rozumu. Kon-
centrace škodlivin v emisích 
z lokálních topenišť jsou mno-
honásobně vyšší než u cemen-
táren. S odpadními kaly z Ost-
ravy je na území Ústeckého 
kraje, na rozdíl od jiných 
částí republiky, nakládáno ja-
ko s nebezpečným odpadem 
výhradně v zařízeních, která 
jsou k tomu účelu určena, jsou 
technicky způsobilá a jsou pro-
vozována v souladu s národní 
i evropskou legislativou pod 
trvalou kontrolou ze strany pří-
slušných státních institucích.

ditel Krajského ředitelství Ús-
teckého kraje Policie ČR Jiří 
Vorálek ujistil, že stavy poli-
cistů v kraji by se už neměly 
snižovat a že nově vytvořená 
jednotka bude personálně vy-
pomáhat kdekoli v kraji. Ze 
strany starostů a primátorů 
zaznělo i uznání práce místní 
krajské policie. V Ústeckém 
kraji je jedna z největších 
kriminalit v republice, ale díky 
vysoké objasněnosti případů 
to ze statistik nemusí být jasně 
patrné. Za dobrou práci patří 
místní policii poděkování.
 Součástí jednání bylo i roz-
loučení s odcházejícím ředi-
telem J. Vorálkem, který je 
v této chvíli nejdéle sloužícím 
krajským ředitelem v repub-
lice. Za práci pro Ústecký kraj 
obdržel kromě díků a uznání 
také pamětní medaili a dary 
z rukou policejního prezidenta 
a hejtmanky (na snímku).

Zodpovědnost nese vláda a současná legislativa
Pokračování ze str. 1

 Naposledy jednala před dvě-
ma týdny v Praze s ministrem 
životního prostředí Tomášem 
Chalupou. Ten ji ujistil, že
orgány České inspekce život-
ního prostředí mají nad skla-
dováním stabilizovaných kalů 
trvalý dohled a provádějí nezá-
vislý monitoring. Inspekce má 
kompetence v případě jakých-
koli odchylek od stanovených 
postupů okamžitě vyvodit san-
kce a zasáhnout.

 To však nestačí. Je potřeba 
prošetřit okolnosti zakázky. 
V poslední době se totiž obje-
vuje celá řada nových a znepo-
kojivých skutečností, jak okolo 
průběhu realizace samotné za-
kázky na likvidaci kalů, tak 
i okolo údajného paliva Geobal 
4, který až na zásah krajského 
úřadu byl překvalifi kován na
nebezpečný odpad. Vládní ml-
čení tato podezření jen posilují.
 Náměstek hejtmanky Arno 
Fišera rovněž označuje postup 
vlády při rozhodování o státní 

zakázce o spalování kalů 
v Ústeckém kraji za nezodpo-
vědný. „Pokud by při likvidaci 
kalů v našem kraji mělo dojít 
ke zhoršení životního prostředí 
či ohrožení zdraví lidí, je vláda 
povinna neprodleně a odpoví-
dajícím způsobem zasáhnout. 
Vedení kraje situaci sleduje 
a bude v tomto směru na vládu 
vyvíjet tlak,“ řekl Arno Fišera. 
Jediné rozhodnutí, které krajský 
úřad jako správní orgán ve věci 
kalů učinil, bylo stanovení 
velmi přísných podmínek pro 

Nejčastější otázky a odpovědi k tématu
Jak se Ústecký kraj staví 
k záměru likvidovat odpad 
z ostravských lagun v Ústec-
kém kraji?
 Ústecký kraj několikrát vyjá-
dřil nesouhlas s postupem, aby 
se ekologická zátěž jednoho 
kraje, přesouvala do kraje 
druhého. Společnost CELIO 
však splňuje všechny zákonné 
požadavky pro to, aby mohla 
svůj záměr realizovat.

Proč kraj povolil, aby Geosan 
Group vozil palivo z kalů 
do Ústeckého kraje?
 Ústecký kraj Geosanu nic 
nepovoloval, krajský úřad roz-
hodl a povolil změnu inte-
grovaného povolení (IP) spo-
lečnosti CELIO pro zařízení 
Skládkového komplexu ke skla-
dování neutralizovaných a sta-

bilizovaných kalů pocháze-
jících z lagun Ostrama před 
jejich spálením v cementárně 
Lafarge.

Nebylo by snazší společnosti 
povolení ke změně integrova-
ného povolení prostě neudělit?
 Krajský úřad Ústeckého kraje 
byl povinen ze zákona povo-
lení vydat, protože společnost 
CELIO a.s. splňuje všechny 
zákonné podmínky pro jeho 
udělení. 

Jak je možné, že se v čížkovické 
cementárně mohou spalovat 
takové odpady?
 Odpad je možno spálit 
ve spalovnách odpadů nebo 
v cementárnách. Vysoká tep-
lota v rotační peci cementárny 
a dlouhá doba zdržení zaručují 

dokonalé spálení všech látek. 
Při spalování v cementárně také 
nevzniká žádný další odpad, 
jako je struska nebo popel. 
Ten se stává součástí slínku 
a nahrazuje tak část suroviny. 
V cementárně Lafarge Cement, 
a.s. je zařízení vybaveno pro 
spoluspalování odpadů a pro-
vozovatel má v příslušném 
integrovaném povolení dle 
zákona č. 76/2002 Sb povoleno 
spalovat více druhů odpadů, 
jedním z nich jsou také stabi-
lizované kaly. Provoz a emisní 
limity jsou povoleny v souladu 
s nařízením vlády č. 354/2002 
Sb., kterým se stanoví emisní 
limity a další podmínky pro 
spalování odpadu. Při spo-
luspalování odpadů jsou emisní 
limity mnohem přísnější než při 
běžném provozu cementárny.

skladování tohoto stabilizova-
ného odpadu na skládce Celio 

u Litvínova. Nikdy se na úrovni 
kraje nerozhodovalo o spalo-
vání těchto odpadů v Čížko-
vicích. Ústecký kraj je však 
nyní v legislativní pasti. České 
zákony totiž takovému jednání 
dávají zelenou bez přihlédnutí 
k názorům vedení Ústeckého 
kraje a dostatečně nezohledňují 
při rozhodování obchodních 
subjektů stávající ekologickou 
situaci v daném regionu. Po-
kud se zákony nezmění, nebu-
dou mít kraje v podstatě mož-
nost efektivně chránit zdraví 
svých občanů a životní pro-

středí. Bohužel se některá 
média rozhodla neověřenými 
a zmanipulovanými zprávami 
zvýšit svůj náklad a šířit mezi 
občany poplašné zprávy, atmo-
sféry kolem této záležitosti se 
snaží využít i někteří místní 
politici falešnými prohlášeními 
k „nasbírání bodů“. Jak je to 
doopravdy, se dočtete na jiném 
místě dnešních krajských no-
vin.
 Další informace k problema-
tice ostravských kalů naleznete 
na webu www.kr-ustecky.cz
v sekci „Nepřehlédněte“.

Odebírání vzorků na skládce 
CELIA u Litvínova
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Soutěž Absolventská práce Dětské hřiště v Jílovém
dotováno z Fondu hejtmanky

Pro vyšší konkurenceschopnost ve školství

Ústí n. L. - První ročník nové 
soutěže, kterou ve spolupráci 
s Ústeckým krajem a pora-
denskou firmou Asistenční 
centrum a.s. připravila Krajská 
hospodářská komora ÚK, do-
spěla ke slavnostnímu vyhlá-
šení nejlepších bakalářských 
a diplomových prací. Ceremo-
niál se odehrál na Krajském 
úřadě Ústeckého kraje. Autoři 
nejlepších závěrečných prací 
přebírali ocenění z rukou rad-
ního pro oblast školství, mlá-
deže a sportu Petra Jakubce. 
 Do soutěže mohli studenti 
přihlásit své závěrečné práce, 
které se zabývaly Ústeckým 
krajem.  
 „Ústecký kraj podporuje vše 
dobré, co se v regionu děje. 

Jsem moc rád, že můžeme 
studenty ocenit. Co jsem měl 
možnost vidět a hodnotit, tak 
úroveň prací je opravdu velmi 
vysoká. Těší mě, že studenti 
mají zájem o svůj kraj, o místo, 
kde žijeme,“ řekl Petr Jakubec. 
 Hodnotící komise vybrala 
tři nejlepší práce v kategorii 
bakalářská práce a tři nejlepší 
mezi diplomovými pracemi. 
Za první místo získali studenti 
odměnu 20 tisíc korun, za 
druhé 10 tisíc a za třetí 5 tisíc. 
Do nejužšího výběru se dostalo 
celkem 19 prací (11 bakalář-
ských a 8 diplomových). 

Vítězové: 
Bakalářské práce
1. Bc. David Skalický (UJEP) 

– Vodovod císaře Františka 
Josefa a císařovny Alžběty 
2. Bc. Hana Zabala (VŠFS) – 
CSR nadnárodních společností 
ve světě a v ČR 
3. Bc. Ondřej Landovský 
(ČVUT) – Úprava křižovatky 
ulice Božetěšická – Petrovická 
v Ústí nad Labem
Diplomové práce
1. MgA. Jitka Bažantová 
(UJEP) – Marketingová komu-
nikace muzeí na příkladu Regi-
onálního muzea v Teplicích
2. Mgr. Marcela Pažoutová 
(UJEP) – Nouzová platidla 
jako specifický druh textu 
3. Ing. Eva Bartošová (VŠB) 
– Pěstování rychle rostoucích 
dřevin v ČR jako náhrady 
fosilních paliv.

Jílové - Na sídlišti v Jílovém 
v ulici Okružní bylo koncem 
října oficiálně předáno do uží-
vání místním dětem nové hři-
ště, které má přes deset herních 
prvků, je moderní a bezpečné. 
Otevřel jej radní Ústeckého 
kraje Petr Jakubec spolu s před-
staviteli obce. Občané Jílového 
na Děčínsku rozhodli na veřej-
ném zasedání počátkem jara, 
že zvažované hřiště by mělo 
stát právě na sídlišti u bývalé 
sauny. Po upřesnění poža-

davků na herní prvky připravil 
městský úřad výběrové řízení 

na zhotovitele hřiště. Stala 
se jím společnost Hřiště Pod 
Květinou s. r. o. a ta jej do prv-
ního podzimního měsíce také 
dokončila. Významnou pomocí 
byla finanční dotace z Fondu 
hejtmanky Ústeckého kraje 
přesahující 400 tisíc korun. Hři-
ště otevřeli rozvázáním stuhy 
(dárky stuhy mívají) krajský 
radní Petr Jakubec, který má 
v kraji v gesci vedle školství 
i mládež a tělovýchovu, starosta 
Jílového Miroslav Kalvas (oba 
na snímku) a místostarostka 
Olga Hrebičková. 

Ústí n. L. - V ústeckém hotelu 
Clarion se uskutečnila koncem 
října Výroční konference 
Globálních grantů Operačního 
programu Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost zpro-
středkujícího subjektu Ústec-
kého kraje. Konferenci zahájil 
ředitel krajského úřadu Milan 
Zemaník, účastníky pozdravil 
ve svém vystoupení také člen 
rady pro oblast školství Petr 

Jakubec. Význam realizace 
globálních grantů a jednotli-
vých projektů pro vzdělávání 
v kraji ve svém vystoupení 
zdůraznil vedoucí odboru 
školství Štěpán Harašta. Kon-
ference se také zúčastnili 
zástupci řídícího orgánu – 
ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy.
 V průběhu konference se 
představily vybrané projekty, 

které byly podpořeny v rámci 
všech čtyř globálních grantů. 
S velkým ohlasem se setkal 
např. projekt společnosti Bla-
žek&Blažek s. r. o z Litvínova  
Poklady kolem nás a v nás, 
zaměřený na žáky základních 
škol a využívání GPS stanic 
ve výuce zeměpisu a dějepisu, 
dále projekt realizovaný v ob-
lasti podpory 3.2 společností 
Poradenství/Consultancy TIS 
Praha, který se věnuje tvorbě 
vzdělávacího modulu pro kri-
zové řízení a vzdělávání lektorů 
a krizových poradců.

Pokračování ze str. 1

 Hejtmanka vylosovala z do-
šlých platných hlasovacích 
lístků deset výherců, kteří ob-
drží moderní notebooky a ba-
líčky regionálních výrobků 
Ústeckého kraje. 

Přehled vítězů
hlavní kategorie:
1. místo: 
Dopravní 
p o d n i k 
m ě s t 
Chomu-
tova a Jirkova a. s. (2010: 
Autobusy Karlovy Vary a. s., 
2009: Autobusy Karlovy Vary),
2. místo: Dopravní podnik 
měst Mostu a Litvínova, a. s. 

(2010: ČSAD Slaný a. s., 2009: 
ČSAD Semily, a. s.),
3. místo: Veolia Transport 
Teplice s.r.o. (2010: Dopravní 
podnik měst Chomutova a Jir-

kova, 2009: Autobusová dopra-
va s.r.o. Podbořany).

Přehled vítězů
vedlejších kategorií:

Spolehlivost: Dopravní pod-
nik města Ústí nad Labem 
a. s. (2010: Dopravní podnik 

měst Chomutova a Jirkova, 
2009: Autobusová doprava 
Podbořany),
Jednání dopravní obsluhy: 
Vogtlandbahn GmbH (2010: 
ČSAD Semily, 2009; ČSAD 
Slaný),
Pohodlí a čistota dopravních 
prostředků: BusLine a. s. – 
dříve ČSAD Semily (2010, 
Autobusy Karlovy Vary, 2009: 
ČSAD Semily).

Přehled vítězů –
cena poroty:
1. místo: BusLine a. s. (2010: 
Dopravní podnik města Děčína, 
a. s., 2009: ČSAD Semily),
2. místo: Dopravní podnik 
měst Mostu a Litvínova, 
a. s. (2010: ČSAD Semily, 

2009: Dopravní podnik města 
Děčína),
3. místo: Dopravní podnik 
města Děčína (2010: Veolia 
Transport Teplice, 2009: Do-
pravní podnik měst Jirkova 
a Chomutova).

 Notebooky vyhráli: Lenka P. 
z Chomutova, Jana M. z Mostu 
a Jaroslav J. z Panenského 
Týnce.
Balíčky regionálních výrobků 
z našeho kraje dostanou tito 
vylosovaní účastníci ankety: 
Marcela M. z Trmic, Miroslav 
N. z Varnsdorfu, Růžena M. 
z Ústí n. L., Taťána D. z Jiří-
kova, Dagmar M. z Boletic n. 
L., Alice L. ze Žatce a Jana K. 
z Jirkova.

Nejlepší dopravce Ústeckého kraje je z Chomutova a Jirkova

▲  Odborná porota udělila 
hlavní cenu společnosti Bus-
Line, a.s. Diplom převzal 
z rukou hejtmanky generální 
ředitel zmíněné akciové spo-
lečnosti Tomáš Roubiček. Vle-
vo je Milan Knotek, ředitel 
ústeckého studia Českého roz-
hlasu Sever, mediálního par-
tnera celé ankety Dopravce 
roku.

Aktuality • Informace
Dvacet let 
UJEP  Uni-
verzita Jana 
Evangelisty 
P u r k y n ě 
v Ústí nad 
Lab. vznikla 
v roce 1991
a je jedinou státní veřejnou univerzitou na území 
Ústeckého kraje. Oslavy 20. výročí jejího 
založení byli 3. 11. v hotelu Clarion v krajském 
městě přítomni také hejtmanka J. Vaňhová, její 
náměstek A. Fišera a krajský radní R. Vonka. 
Rektor René Wokoun (na snímku) předal jede-
náct pamětních medailí významným bývalým 
i současným pedagogům univerzity.
„Příběh kapky“ až do Vánoc  Střední 
průmyslová škola v Ústí nad Labem, p. o. 
Ústeckého kraje, uspořádala ve spolupráci 
s Ústavem fyzikální chemie Jaroslava Heyrov-
ského Akademie věd ČR výstavu pod názvem 
„Příběh kapky“. Je o prvním nositeli Nobelovy 
ceny akademiku J. Heyrovskému. Expozice při-
bližuje a popularizuje chemii nejenom žákům 
škol, ale také široké veřejnosti. Je ve vstupním 
vestibulu školy v ulici Stará č. 99 a je zdarma 

přístupná všem zájemcům v pracovní dny od 8 
do 17 hodin až do 22. prosince.
Za branou 
věznice  Na 
krajském úřadě 
se uskutečnila 
k o n f e r e n c e 
s o c i á l n í c h 
služeb na téma 
„Za branou věznice“. Netradiční téma oslovilo 
kromě odborné veřejnosti také studenty, kteří se 
o tuto problematiku zajímají. Záštitu převzala 
radní kraje Jana Ryšánková, která v úvodu mimo 
jiné řekla: „Letošní konference má název Za bra-
nou věznice. Lze ho vnímat dvojím způsobem 
– svět uvnitř nebo vně věznice. Dnes se chceme 
věnovat především světu mimo věznici, do kte-
rého člověk propuštěný z výkonu trestu vstupuje.“
Odstávka ve vydávání e-pasů  Upozorňu-
jeme občany Ústeckého kraje, že v souvislosti 
s přechodem na výrobu nového typu občanského 
průkazu lze požádat o vydání e-pasu v tomto roce 
pouze do 19. prosince na úřadech obcí s rozšíře-
nou působností. V době od 27. - 30. 12. nebudou 
e-pasy ani předávány. Podrobně též na www.
kr-ustecky.cz v sekci Nepřehlédněte!

Ústecký kraj - Tzv. smogovou 
situaci, tedy zhoršení kvality 
ovzduší, zjišťuje a občanům 
oznamuje Český hydrometeoro-
logický ústav (ČHMÚ). Krajský 
úřad Ústeckého kraje obdrží tuto 
informaci a na jejím základě 
vyhlásí v souladu s krajským 
regulačním řádem stupeň upo-
zornění či regulace. O vyhlášení 
potom informuje média, obce 
s rozšířenou působností, inspekci 
a také všechny příspěvkové 

organizace Ústeckého kraje. 
Každá obec potom zodpovídá za 
informování svých organizací, 
jako jsou školy a školky.
 Krajský regulační řád reaguje 
na zhoršení kvality ovzduší 
zejména s nově sledovanými sus-
pendovanými prachovými čás-
ticemi. Jejich koncentrace se 
sleduje až od roku 2010, proto 
je také více oznamovaných dní 
se zhoršeným stavem. Týká se 
to zejména zimních měsíců. 

Krajský úřad v takovém případě 
v souladu s řádem nařizuje 
omezení výroby velkých kraj-
ských znečišťovatelů. Občané 
se o zhoršené situaci dozvídají 
ze sdělovacích prostředků (Čes-
ký rozhlas, Česká televize), 
z webových stránek ČHMÚ, 
Ústeckého kraje či obcí a měst. 
Při vyhlášení stupně regulace by 
měli občané omezit svůj pobyt 
venku, zejména pak zvýšené 
fyzické aktivity.

Ústí nad Labem - U Pomníku 
obětem fašismu v ústeckých 
Městských sadech byla 11. 11.  
o 11. hodině uctěna památka 

všech hrdinů válek a bitev. Den 
válečných veteránů je tradičně 
11. listopadu, v den, kdy v roce 
1918, bylo u Compiègne ve 

Francii podepsáno příměří mezi 
Spojenci a Německem a de 
facto skončila 1. světová válka. 
Účastníci setkání položili k po-
mníku věnce a kytice, jedna 
z nich byla také od vedení 
Ústeckého kraje; položil ji tu 
krajský zastupitel a předseda 
jednoho z výborů ZÚK Oldřich 
Bubeníček. Ten měl také spolu 
s ředitelem KVV plk. gšt. Rosti-
slavem Domorákem krátký pro-
slov. Dále byli mezi přítomnými 
rovněž představitelé nejužšího 
vedení Magistrátu města Ústí 
n. L., Krajského vojenského 
velitelství, Československé ob-
ce legionářské, aktivní vojáci 
a samozřejmě váleční veteráni, 
kteří sem přijeli díky ředitelství 
KVV z několika měst Ústec-
kého kraje.

Váleční veteráni a jedenáctý listopad 

S kyticí Ústeckého kraje je v popředí zastupitel O. Bubeníček

O zhoršeném ovzduší
informujeme vždycky!
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Tři roky perfektní robotické chirurgie pro občany našeho kraje

Dne 2. září oslavilo Cent-
rum robotické chirurgie 

KZ, a.s., tříleté výročí své 
existence, kdy byl veřejnosti 
představen první systém da 
Vinci. Toto centrum (CRCH 
KZ a.s.) zahájilo svou činnost 
již 19. 8. 2008 první robo-
ticky asistovanou operací. 
Jednalo se o resekci tumoru 
ledviny. V letošním roce tedy 
slavíme tříleté výročí vzniku 
centra. Roboticky asistovaná 
chirurgie v ČR začala dne 
31. 10. 2005 v Nemocnici 
Na Homolce. Kromě našeho 
centra a centra Na Homolce 
funguje v České republice 
ještě dalších 5 podobných 
center.

Šetrné operace

 Robotická neboli da Vinci 
chirurgie znamená minimálně 
invazivní chirurgickou metodu, 
vhodnou pro operace v dutině 
břišní a hrudní a v dalších 
špatně dostupných dutinách 
lidského těla. Nově v rámci 
ORL i v dutině ústní a hltanu. 
Zejména všude tam, kam je 
z anatomických příčin obtížný 
přístup při otevřené, případně 
i laparoskopické metodě. Tyto 
operace jsou pro pacienta vždy 
šetrnější než otevřené, často 
přesnější a rozsáhlejší než 
laparoskopické a pro operatéra 
vždy ergonomičtější. Zejména 
z ekonomických důvodů se 
v různých částech světa robo-
tická chirurgie uplatňuje v různé 
šíři možných indikací. Dalším 
efektem léčby je minimální 
poškození jiných anatomických 
struktur, a tedy zachování 

funkcí jako je udržení moči, 
zachování sexuálních funkcí 
a podobně. V případě da Vinci 
chirurgie má operatér pomocí 
videozobrazení před očima 
zvětšený, excelentně osvětlený 
obraz operačního pole v HD 
kvalitě, a to ve trojrozměrném 
zobrazení. To znamená, že lékař 
vnímá veškeré detaily operač-
ního pole, a to v prostorovém 
zobrazení. Operatér při operaci 
sedí a svá předloktí opírá o pol-
strované opěrky, v prstech drží 
v prostoru umístěné specifi cké 
joistiky, kterými ovládá pohyby 

skoro 40 cm dlouhých a 8 mm 
tenkých nástrojů, jejichž jem-
né pracovní konce kopírují 
dokonale pohyby simulované 
operatérem v prostoru. Díky 
převodníkům řízených počí-
tačem může operatér měnit 
poměr mezi velikostí pohybu 
své ruky s joistiky a velikostí 
pohybu nástrojů 1:1 až 1:10, 
to znamená, že u nejjemnější 
preparace může operatér velmi 
jemně pracovat s nejmenšími 
tkáňovými strukturami. A to
všechno bez přirozeného třesu 
nástrojů, díky počítačové fi l-

Počet robotických výkonů v jednotlivých letech

Velenje, Slovinsko - Regionální 
rozvojová agentura Ústeckého 
kraje je od letošního roku 
aktivně zapojena do meziná-
rodního projektu ReNew-
Town, v rámci kterého se 
odehrálo druhé pracovní 
setkání všech partnerů ve 
slovinském městě Velenje. 
Hlavním cílem projektu je hle-
dání způsobu, jak zatraktivnit 
a využít budovy a prostory, které 
byly vybudovány ještě za socia-
lismu. Kromě krajské rozvojové 
agentury Českou republiku dále 
zastupuje Městská část Praha 

11. Celkem má projekt 8 part-
nerů z 5 zemí – kromě ČR také 
z Polska, Slovenska, Německa 
a Slovinska. 

 Během tří dnů zástupci jed-
notlivých organizací hovořili 
o zásadních aktivitách, které 
jsou důležité pro realizaci 
projektu. Jedná se především 
o průzkumy v dotčených ob-
lastech, představení příkladů 

Teplice - Výroční cenu „Ho-
telová škola roku 2011“ udě-
luje každoročně Asociace hote-
lů a restaurací ČR (dále AHR).
Nedávno ji na výroční konfe-
renci v Mikulově získala Ho-
telová škola Teplice, která je
příspěvkovou organizací Ústec-
kého kraje. AHR je jednou 
z největších a nejvlivnějších pro-
fesních organizací v republice.

L e u n a , 
Německo 
- Krajský 
zastupitel 
a předseda 
Finanční-
ho výboru 
Zastupitel-
stva Ús-

teckého kraje Petr Fiala se stal 
novým členem prezídia ECRN 
a reprezentoval náš region na 
zasedání výkonného výboru 
této organizace v německém 
městě Leuna. Hlavním cílem 
setkání všech členů bylo 
projednání dalších společných 
aktivit. V Leuně také zaznělo, 
že Ústecký kraj vstoupil do 
asociace FEDARENE (ener-
getika a životní prostředí) a 
může se tak pokusit nalézt 

možnosti spolupráce FEDA-
RENE a ECRN například pro-
střednictvím projektu využití 
hnědého uhlí jako suroviny pro 
chemický průmysl.
 ECRN je uskupení 22 člen-
ských regionů z 9 různých zemí, 
jehož členem je od r. 2006 také 
Ústecký kraj, jediný zástupce 
ČR v této síti. Chemické 
regiony v rámci ECRN spolu-
pracují, předávají si informace, 
hledají řešení obecných i velmi 
specifi ckých problémů a reagují 
na výzvy chemického odvětví. 
Konkrétní projekty, které z této 
spolupráce vzešly a ve kterých 
je zapojen i Ústecký kraj, jsou 
například Podpora chemických 
klastrů /ChemClust/ a Logis-
tika v chemickém průmyslu 
/ChemLog/.

Chomutov 
- V Cho-
mutově se 
o d e h r á l y 
řádné vol-
by do orgá-
nů Krajské 
hospodář-

ské komory Ústeckého kraje 
(dále jen KHK ÚK). Voleni 
byli s účinností od 1. prosince 
2011 členové a místopředse-
dové představenstva a členové 
dozorčí rady. Zvoleni byli 
také noví statutární zástupci 
organizace. Předsedou se stal 
František Jochman, předseda 
Okresní hospodářské komory 

Louny a současně předseda 
představenstva poradenské spo-
lečnosti Asistenční centrum, 
a.s. Prvním místopředsedou byl 
zvolen Zbyněk Pěnka, předseda 
Okresní hospodářské komory 
Litoměřice, majitel Realitní 
kanceláře RENO.
 „Aktivně bych se chtěl věnovat 
otázkám vzdělanostní úrovně 
kraje, inovačního potenciálu 
a dopravní infrastruktury, což 
osobně vidím jako nejvýznam-
nější faktory hospodářského 
rozvoje,“ říká nový předseda 
Krajské hospodářské komory 
Ústeckého kraje František 
Jochman.

Města potřebují regeneraci

Prestižní cena do teplické „hotelovky“

Petr Fiala v prezídiu ECRN 
František Jochman v čele

hospodářské komory

Co je eGON Centrum
Rozvoj informačních 

systémů ve veřejné správě je 
potřeba zabezpečit v oblasti 

technologické, provozní 
a personální. Z toho důvodu 
jsou v regionech budována 

tzv. eGON Centra. 
Jsou činná v těchto oblastech:
• vznik a fungování technolo-

gických center na úřadech
• administrace eGovernmentu 

(proces elektronizace
veřejné správy)

• vzdělávání úředníků

 V Ústeckém kraji funguje cel-
kem osm eGON center, náklady 
na jejich vybudování dosáhly 
18,2 milionu korun a Ústecký 
kraj je šestým nejúspěšnějším 
krajem v čerpání. Tyto projekty 
jsou podpořeny z 85 % evrop-
skými dotacemi z Operačního 
programu Lidské zdroje a za-
městnanost (OP LZZ).

 Od počátku projektu probíhají 
na Krajském úřadě Ústeckého 
kraje eLearningová školení. Ke 
konci roku 2010 byla odevzdána 
1. monitorovací zpráva a v rámci 
tohoto období bylo proškoleno 
115 osob, které celkem úspěšně 
absolvovaly 172 kurzů. V úno-
ru 2011 byla zavedena kombino-
vaná forma studia, tj. eLearnin-
gová část kurzu byla doplněna 
o prezenční semináře. K letoš-
nímu 30. červnu byla připravena 
2. monitorovací zpráva za 
období 1. 12. 2010 - 31. 5. 2011. 
K 15. říjnu 2011 bylo proškoleno 
785 osob z cílové skupiny a nyní 
se bude zpracovávat další moni-
torovací zpráva. 
 Z pohledu eGON centra 
v Krajském úřadu Ústeckého 
kraje byl největší zájem o kurzy 
Excel, Word, Zaručený elekt-
ronický podpis a elektronické 
spisové služby. 

A. Dittrichová

eGON Centra pro úředníky
– vzdělávání za evropské peníze

dobré praxe a přípravu databáze 
iniciativ pro řešení regenerace 
městských částí se socialistickou 
zátěží. Součástí programu byla 

i návštěva města Velenje, 
které již revitalizaci zahájilo. 
Jeho výsledky mohou být 
inspirací pro další města. Na 
setkání vystoupila také řada 

odborníků, kteří představili své 
koncepce a vize v oblasti obnovy 
socialistických budov. 
 Projekt ReNewTown byl za-
hájen v dubnu 2011 a potrvá do 
března 2014. Celkový rozpočet 
projektu činí cca 1,5 mil. eur, 
z čehož téměř 1,3 mil. eur bude 
fi nancováno z Evropského fondu 
pro regionální rozvoj (ERDF) 
prostřednictvím Operačního 
programu Central Europe (3. 
výzva). Více informací nalez-
nete na www.renewtown.eu, 
www.rra.cz.

 Určitě jedním z hlavních 
důvodů udělení ceny je odborná 
úroveň žáků školy, která je 

ceněna například pravidelnou 
účastí na Pražském hradě při 
obsluze zahraničních návštěv. 
„Od roku 2006 žáci naší školy 

obsloužili 15 státníků, některé 
i opakovaně,“ přiblížil důvody 
ocenění ředitel školy Jiří 
Nekuda. Jak dále prozradil, 
jeho žáci se podíleli na obsluze 
například dvou amerických 
prezidentů, ruského prezi-
denta, prince Charlese nebo 
papeže Benedikta XVI. Žáci 
školy například asistovali i při 
nedávné návštěvě prezidenta 
Václava Klause v Ústeckém 
kraji.

traci mimovolních pohybů. 
Operace tak probíhá s maxi-
mální efektivitou.

Stovky operací

 V ústecké Masarykově ne-
mocnici fungují robotické sys-
témy da Vinci dva. Do závěru 
letošního srpna jsme na obou 
systémech provedli celkem 756 
operací. Na obou systémech 
pracuje tým urologů, chirurgů, 
gynekologů a lékařů ORL. 
Ve spektru indikací dominuje 
urologie. Nejčastější operací je 
roboticky asistovaná radikální 
prostatektomie. Dalšími indi-
kacemi, při kterých se používá 

zmíněný systém, jsou nádorová 
onemocnění ledvin, anatomické 
anomálie močových cest a ra-

dikální cystektomie – operace 
močového měchýře pro pokro-
čilý nádor. V rámci chirurgie 
se na robotu provádějí operace 
tlustého střeva pro karcinom 
(nízká resekce rekta) a žaludku. 
Tým ORL provádí operace 
kořene jazyka. Tento typ ope-
rací provádí jako jediní v ČR. 
Gynekologové robota používají 
při radikálních hysterektomiích, 
tedy operacích dělohy pro nádor. 
 V letech 2008 až 2011 se 
účastnilo operativy celkem 
8 proškolených lékařů (vždy 

dva urologové, chirurgové, 
gynekologové a lékaři ORL) 
a 10 instrumentačních sester. 
Již během prvního roku bylo 
patrné postupné zlepšování se 
v daných operačních metodách. 
Jasně to je vidět na zkrácení 
jednotlivých časových úseků 
– příprava systému k operaci, 
dokování robota, založení  
kapnoperitonea (umělé naplnění 
peritoneální dutiny oxidem 
uhličitým) a portů, samotná 
operace.  Například čas operace 
prostaty po založení kapnoperi-
tonea je do 80 minut a plastika 
ledvinné pánvičky do 70 minut. 
Kladné ohlasy jsou patrné i ze 
strany pacientů – kosmetické 
a funkční výsledky, zkrácení 
doby hospitalizace. 

Odborníci školí u nás
i v cizině

 Centrum zároveň funguje 
jako školící centrum pro další 
týmy z jiných zemí. Pořádáme 
dvou a třídenní školení pro 
celou Evropu a Rusko. Tímto 
školícím centrem prošlo celkem 
39 lékařů a 15 sálových sester. 
Vyškolili jsme celé týmy z Vyš-
kova, Olomouce, Brna, Bánské 
Bystrice, maďarské Budapešti, 
Ukrajiny, Slovinska a Ruska. 
Primář Centra robotické chi-
rurgie Krajské zdravotní a. s. 
dr. Jan Schraml zároveň působí 
jako proctor robotických ope-
rací a účastní se prvních operací 
v nově vzniklých centrech robo-
tické chirurgie. Takto provedl 
první radikální prostatektomie 
v Bánské Bystrici, Maďarsku, 
Slovinsku, ruském Petrohradě 
a na Sibiři.
 Centrum po dobu své existence 
zvýšilo prestiž KZ a. s. v očích 
pacientů i odborné veřejnosti. 
Stalo se nedílnou součástí 
spektra chirurgických výkonů 
a je příkladem účelné centrali-
zace vysoce specializovaných 
výkonů v týmu lékařů napříč 
celou KZ a.s.

MUDr. Marek Broul
Centrum robotické chirurgie 

KZ a.s.
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Turany - Dne 27. října se zúčast-
nili žáci Gymnázia Teplice, p. o.
Ústeckého kraje, sportovně - 
vědomostní soutěže „Župná 
kalokagatia“. Uskutečnila se 
v Turanech na Slovensku. 
Možnost reprezentace našeho 
regionu v Žilinském samo-
správním kraji podpořil také 
Ústecký kraj, a to poskytnutím 
fi nančních prostředků z Fondu 
hejtmanky. Ty z části pokryly 
náklady spojené s cestou sedmi-
členného družstva školy a jeho 
doprovodu. Účast gymnazistů 
je jednou z konkrétních forem 
spolupráce mezi Ústeckým kraje 

a Samosprávnym krajom Žilina, 
kterou podepsali hejtmanka Jana 
Vaňhová a předseda ŽSK Juraj 
Blanár začátkem letošního roku. 
Jedním z bodů této dohody je 
vzájemná součinnost  v oblasti 
profesionálního vzdělávání a ta-
ké rozvoj spolupráce mezi mlá-
deží a sportovními sdruženími 
prostřednictvím podpory společ-
ných sportovních iniciativ.
 Jak napsal předseda ŽSK Juraj 
Blanár hejtmance v pozvání 
některé z našich škol, soutěž 
je organizována v duchu staro-
řecké myšlenky harmonického 
rozvoje osobnosti. I přes ztížené 

podmínky cizího prostředí, slo-
venštiny a docela  netradičních 
disciplín se dokázali naši stu-
denti velice dobře zorientovat 
a stali se tak rovnocennými 
soupeři slovenským studentům.  
Přivezli čestné sedmé místo. 
Za příkladnou reprezentaci na-
šeho gymnázia a obětování čás-
ti podzimních prázdnin patří dík 
těmto studentům: Veronice Šim-
kové z třídy 5.A, Michalu Šim-
kovi (5.A), Maxmiliánu Krč-
mářovi (7.C), Michaele Háj-
kové, Kristýně Hauptvogelové, 
Ivu Koulovi a Jakubu Pavlisovi 
(všichni ze 7.D).

Kluci a holky, rodiče, 
prarodiče, všichni přátelé 

Českého Ježíška! I letos krátce 
před Vánocemi se všichni 
sejdeme v jeden den na náměs-
tích a návsích v celé naší vlasti. 
A v jednu chvíli všichni najed-
nou na pokyn z radia Impuls, 
který dá herec Václav Vydra, 
vypustíme k obloze balónky 

s našimi přáními Ježíškovi. 
Budeme v nich přát svým nej-
bližším lidem, svým rodičům, 
kamarádům a možná všem lidem 
na světě. A popřejeme jim kromě 
mnoha darů hlavně hezký, veselý 
život, štěstí i lásku. Na určené 
místo ve svém městě či vesnici 
však přijďte o chvíli dříve, jistě 
se dobře pobavíte. Ve všech 
místech, kde se k vypouštění 
balónků sejdeme, připraví pořa-
datelé plno her, hudby a zábavy 
pro děti i jejich rodiče.
 Centrem této celostátní akce 

je letos Ústí n. L., patronát nad 
vypouštěním balónků převzala 
hejtmanka Ústeckého kraje paní 
Jana Vaňhová. Hromadné vypou-
štění balónků s přáním Ježíškovi 
se uskuteční 9. prosince, balónky 
budou na pokyn radia Impuls 
vypuštěny asi v 15:15 hod. 
 Balónky i s přáníčky obdr-
žíte zdarma, na http://www.
ceskyjezisek.cz/pokus-o-rekord-
-vypousteni-balonku-2011. Tam 
také najdete všechny ostatní 
informace a pokyny k této nejvý-
znamnější předvánoční akci. 

Roudnice n. L. - V roudnickém 
Centru Matýsek bylo úterý 
8. listopadu ve znamení Dne 
otevřených dveří. Přítomni byli 
vedle spousty maminek s dětmi 
i radní Ústeckého kraje Jana 
Ryšánková a starosta Roudnice 
nad Labem Vladimír Urban.
 Mateřské centrum Matýsek 
funguje v Roudnici od roku 
2004. Tři roky to bylo zcela 
na bázi dobrovolnosti, od roku 
2007 už má dvě zaměstnankyně 
a jak nám řekla předsedkyně 
Matýska Iveta Fidlerová, dal-
ších šest odbornic tu pracuje 
na dohody o práci a další pak 
jako dobrovolnice. V loňském 
roce využilo zázemí centra na 
několik tisíc maminek s dětmi. 
Do letošního léta bylo v sute-
rénu základní školy na místním 
sídlišti, teď je nově v zadním 
traktu Střední odborné školy 
a Středního odborného učiliště 
v Neklanově ulici, což je pří-
spěvková organizace Ústeckého 

kraje. Za stěhování prý patří dík 
fi rmě Severočeské vodovody 
a kanalizace…
 Jana Ryšánková, která má 
v našem kraji na starosti oblast 
sociální péče a služeb, nám při 
Matýskově Dnu otevřených 
dveří řekla: „Mateřská centra 
rostou jak houby po dešti, a to 
i v malých městech a vesnicích. 
Je to proto, že ve velkém městě 
mají maminky možnost společ-
ného vyžití, mají se kde scházet, 
jsou tu kavárny s dětskými 
koutky, tělocvičny, bazény; 
v malé obci tohle nemáte. Proto 
rodiče zakládají mateřská centra, 
což nejsou jesle, jak si lidé často 
pletou, ale místa pro kontakt 
rodin s dětmi, je tu poradenství 
pro rodiče, jsou tu společné 
herny, akce jako masáže mi-
minek, plávání a cvičení 
malých dětí, různé kurzy pro 
maminky atd. Některá centra se 
profesionalizují a přibírají si do 
svého spektra sociální služby, 

jako např. roudnický Matýsek 
plánuje od příštího roku otevřít 
nízkoprahové centrum pro ak-
tivity větších dětí. Je potřeba si 
uvědomit, že centra nevznikají 
rozhodnutím žádného úřadu, ale 
jsou to aktivity rodičů, které se 
neobejdou bez podpory sponzorů 
a dotací. Proto také i Ústecký 
kraj mateřská centra pravidelně 
podporuje ze svého dotačního 
programu Sociálních služeb.“
 Matýsek je v Neklanově ulici 
v Roudnici nad Labem otevřen 
pro všechny maminky s dětmi 
od pondělí do pátku od půl 
deváté do pozdních odpoledních 
hodin. Nabízí vedle hezkých 
prostorů s několika klubovnami 
a hernami také sociální poraden-
ství,  besedy s psycholožkou, 
speciální cvičení pro děti, 
výtvarné tvoření nebo výuku 
rytmiky a tanečků. Maminky 
si mohou vybrat také z řady 
služeb, které jsou za úplatu 
(například nejrůznější masáže).  

Jimlín - Zámecký areál Nový 
Hrad v Jimlíně získal Ústecký 
kraj do vlastnictví v roce 2002, 
po zrušení okresních úřadů. 
Tento majetek byl dán do správy 
Oblastnímu muzeu v Lounech, 
příspěvkové organizaci kraje.
 Areál byl v průběhu let 
významně rekonstruován. Hlav-
ní obnova probíhala do roku 
2010 za přispění fi nančních 
mechanismů EHP/Norsko, tzv. 
Norských fondů, SROP, pro-
gramů Ministerstva kultury ČR 
a samotného Ústeckého kraje. 
Celkový fi nanční rámec těchto 
rekonstrukcí přesáhl již 120 
milionů korun. V rámci mož-
ností zde pořádá Ústecký kraj 
ve spolupráci se správou zámku 
řadu kulturně společenských 
akcí, k nejvýznamnějším patří  
Advent a květnová Novohradská 
pouť. V rámci mezinárodního 
festivalu Mitteleuropa a Beetho-
ven (pořádaný Svč. fi lharmonií 
Teplice)  se zde uskutečnilo již 
několik koncertů, správa zámku 
dále pořádá tradiční folkové 

letní festivaly a historické 
vojenské akce. Tyto programy 
se setkávají se stále větší podpo-
rou místní samosprávy i široké 
veřejnosti.
 Od roku 2011 již technické 
podmínky umožnily využívat 
areál zámku pro plný návštěv-
nický provoz. Tím se také 
změnil charakter činnosti, kte-
rý není zcela v souladu s pro-
vozem muzea, pod které spadá. 
Hlavním účelem muzea je totiž 
tvorba a ochrana sbírek muzejní 
povahy. Cílem rozdělení stá-
vající příspěvkové organizace, 
tj. muzea a zámku, je snaha co 
nejefektivněji využít zámecký 
areál pro veřejnost a poskytnout 
návštěvníkům širší spektrum 
služeb. Hlavním účelem a před-
mětem činnosti nové příspěv-
kové organizace bude:
• péče o svěřený majetek se 
zvláštním ohledem na uchování 
historických a architektonic-
kých hodnot areálu jako kulturní 
památky, včetně jejich prezen-
tace,

• správa mobiliárního fondu, 
sbírek a depozitářů, včetně je-
jich evidence a prezentace,
• zajišťování návštěvnického 
provozu, včetně průvodcov-
ského servisu a hostinské 
činnosti,
• pořádání kulturně spole-
čenských a vzdělávacích akcí 
a programů
• a zajišťování propagace a me-
diální prezentace zámku.
 V rámci projektu instalace 
dalších desítek tzv. hnědých 
turistických cedulí je dnes již 
možné kulturní památku Nový 
Hrad lépe najít. V letošním 
roce zaznamenal Ústecký kraj 
meziroční navýšení počtu 
turistů ve srovnání s ostatními 
regiony ČR. Věříme, že i zámek 
Nový Hrad v Jimlíně k tomuto 
příznivému trendu ve zvýšení 
turistického ruchu v regionu 
významnou měrou přispěl. 

Jana Ryšánková,
radní Ústeckého kraje mj.

pro kulturu a památkovou péči

Nový Hrad bude samostatnou 
organizací

Tepličtí gymnazisté na kalokagatii v Turanech

Matýsek podporuje aktivní
rodičovství

Od příštího roku dojde v Matýsku k rozšíření služeb pro děti a mládež ve věku 6 - 12 let. „Kecka“ 
bude součástí Matýska... Na snímku jsou (zleva) starosta Vladimír Urban, radní Jana Ryšánková, 
recepční centra Renata Poláčková a ředitelka Matýska Iveta Fidlerová.

Děčín - Obecně prospěšná spo-
lečnost České Švýcarsko osla-
vila desáté výročí své existence, 
a to ve velkém stylu slavnostním 
večerem na Děčínském zámku. 
V řadách gratulantů nechyběli 
zástupci Ministerstva životního 
prostředí a saských partnerů, 
také zakladatelé – starosta 
Krásné Lípy Zbyněk Linhart, 
ředitel správy NP České Švý-
carsko Pavel Benda, předseda 

správní rady Jan Eichler a také 
radní Ústeckého kraje pro regi-
onální rozvoj a cestovní ruch 
Radek Vonka. Nezapomnělo se 
ani na zaměstnance, bývalého 
ředitele Marka Mráze nebo 
ředitele současného, Filipa 
Brodského. „České Švýcarsko 
je první destinační agenturou 
v Ústeckém kraji a podle jejího 
vzoru vznikají nyní agentury 
v dalších destinacích podle 

projektu Brána do Čech. Věřím, 
že se v celém kraji bude turistic-
kému ruchu dařit stejně dobře 
jako zde,“ připomněl radní 
Radek Vonka.
 Hovořilo se také o budoucnosti 
a společných projektech se sas-
kým centrem cestovního ruchu. 
Na závěr byla pokřtěna nová 
fotografi cká publikace Nejkrás-
nější památky Českosaského 
Švýcarska.

Deset let Českého Švýcarska

Křest publikace Nejkrásnější památky Českosaského Švýcarska: zleva – Filip Brodský (současný 
ředitel ČŠ o. p. s.), Marek Mráz (bývalý ředitel ČŠ o.p.s., nyní ředitel marketingu CzechTourismu), 
Radek Vonka (radní Ústeckého kraje pro cestovní ruch a regionální rozvoj), Vladislav Dykast  
(ředitel odboru kabinetu ministerstva životního prostředí ČR)

Balónky
pro Ježíška

Poradna při fi nanční tísni 
o.p.s. je nezisková organi-

zace, která již půldruhého roku 
poskytuje své bezplatné služby 
především v oblasti fi nanční 
a právní gramotnosti. Pobočka 
pro Ústecký kraj sídlí v budově 
B krajského úřadu, Dlouhá ul. 
2760/15, Ústí n. L. Za dobu 
své činnosti pomohla více 
než 3 000 klientů. Hlavní 
náplní práce je pomáhat 
občanům s orientací v dluhové 
problematice a vymáhacím pro-
cesu. Poradna působí zároveň 
i na poli prevence a přispívá 
k odpovědnému zadlužování 
občanů. Předluženost obyvatel 
však neklesá, naopak je stále na 
vzestupu, proto se Poradna, díky 
vstřícnému postoji Ústeckého 
kraje, rozhodla radit občanům 
i prostřednictvím těchto novin. 

Jsem v oddlužení a bylo mi sdě-
leno, že mohu zrušit darovací 

smlouvu, kterou jsem soudu 
předložil před schválením 
splátkového kalendáře. Je to 
pravda?
 V případě, že nebudete dodržo-
vat splátkový kalendář uložený 
soudem, tak vám soud může 
oddlužení zrušit hned ze dvou 

důvodů. 1. Nezajištění věřitelé 
nezískají min. 30 % uspokojení. 
2. Bude zjištěna nepoctivost 
návrhu. Po zrušení oddlužení 
soud prohlásí konkurs.

Exekutor mi postihl bankovní 
účet, na který mi chodí důchod. 
Jsem úplně bez peněz, nemám 
na jídlo ani na nájem. Co mám 
dělat?
 Požádejte banku, aby vám 
vyplatila dvojnásobek životního 
minima, ten činí 6.252,- Kč. 

Dále bez prodlení požádejte 
o změnu způsobu výplaty 
důchodu na: Česká správa 
sociálního zabezpečení,odbor 
realizace výplat dávek důcho-
dového pojištění, Křížová 25, 
Praha 5, 225 08. Žádost musí 
obsahovat tyto informace: 

jméno a příjmení, R.Č., 
bankovní účet (na něm by 
se měla zastavit platba), 
přesnou adresu (na ni 

budou zasílány složenky).

Jste ve fi nanční tísni? Poraďte se!

Své další dotazy můžete 
směřovat na adresu

rothova@fi nancnitisen.cz
nebo využít pondělní 

bezplatnou zelenou linku 
800 722 722 a zeptat se 
na své problémy přímo. 

Kateřina Rothová, poradce 
Poradny při fi nanční tísni 
o.p.s., tel: 411 135 201
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SEVEROČESKÁ VĚDECKÁ
KNIHOVNA V ÚSTÍ N. L.
Adventní koncert pěvců BEL 
CANTA, W. Churchilla 3, ve stře-

du 7. 12. od 18 h. Klavírní dopro-

vod prof. Václav Krahulík ml.

Adventní koncert Kateřiny 
Cermonové s kytarou, budova 

W. Churchilla , 14. 12. od 18 hod.

Knihovna v Ovečce, CPR 

Ovečka, 14. 12. od 10 h. Čtení, 

malování, zpívání a hraní pro 

nejmenší.

Buchty a loutky: Anička a berá-
nek, přednáškový sál W. Chur-

chilla, 16. 12. od 17 h. Adventní 

příběh o holčičce, rozbitém skle, 

útěku, lhaní, beránkovi a děťátku.

OBLASTNÍ MUZEUM
V LOUNECH
Vánoce v muzeu, 17. 12. Tra-

diční adventní setkání bude spo-

jeno s prodejem vánočních dárků 

a předváděním jejich výroby. Ve 

14 h. skauti přinesou betlémské 

světlo, jehož plamen si zájemci 

budou moci odnést.

GALERIE MODERNÍHO
UMĚNÍ V ROUDNICI N. L.
Pocta Miloši Saxlovi (Z cyklu 

Genius loci), do 16. 1. 2012, 

foyer. Výstava je poctou k nedo-

žitým devadesátinám prvního ře-

ditele Galerie moderního umění 

v Roudnici n. L., který stál v čele 

instituce od konce 50. let až do 

roku 1981.

Miloš Alexander Bazovský (Li-

dé, země, věci), do 22. 1. 2012. 

OBLASTNÍ MUZEUM
V LITOMĚŘICÍCH
Vánoční výstava, od 1. 12. do 

konce ledna 2012.

OBLASTNÍ MUZEUM
V DĚČÍNĚ
Vánoční koncert Děčínského ba-
rokního kvarteta, 6. 12. od 18 h. 

OBLASTNÍ MUZEUM
V CHOMUTOVĚ 

Vánoce v muzeu, až do 8. 1. 

Tématem letošní výstavy jsou 

skříňkové a skříňové betlémy. 

Návštěvníci jich zhlédnou přes 

čtyři desítky z různých koutů 

Čech.

REGIONÁLNÍ MUZEUM
V TEPLICÍCH
Kniha a její odraz v ilustraci, 
jízdárna, do konce ledna 2012. 

Výstava bude prezentovat knihy 

a časopisy ze sbírek knihovny 

teplického muzea.

Až zavoní jehličí, výstavní 

místnosti, od 1. 12. do 8. 1. 2012. 

Završením vánočního shonu je 

posezení u ozdobeného stromu 

a fenoménu českých domácností 

– tradičního domácího pečiva. 

Kulturní pozvánky

Jak se jmenuje průmyslová 
zóna u Žatce? To byla otázka 

z tajenky naší říjnové křížovky. 
Správnou odpověď – Triangle 
– jste buď věděli, a nebo ji našli 
v článku o nových investorech na 
této zóně či v reportáži z návštěvy 
prezidenta  ČR V. Klause na Tri-
angle. Pět vylosovaných výherců 
se může těšit na hezké ceny, 

jsou jimi: Stanislava Krohová 
z Peruci, Václav Patč z Krupky, 
Josef Střílek z Chřibské, Jana 
Eisová až z „daleké“ Chotěboře 
a Irena Piskačová z Mostu. 
Blahopřejeme; ceny dostanou 
výherci poštou. I tato křížovka 
má v tajence otázku, na kterou 
najdete odpověď v některém 
z našich článků. Pošlete nám 

nejen tajenku, ale i odpověď! 
Vaše maily a „koresponďáky“ 
čekáme do pondělí 12. 12. 
Adresa: Krajský úřad Ústeckého 
kraje, odd. tiskových informací, 
Velká Hradební 3118/48, 400 
02 Ústí n. L., elektronicky na
sebesta.z@kr-ustecky.cz. Při-
dejte heslo „Křížovka“; i v mai-
lech uvádějte úplnou adresu! 

Křížovka o ceny

Fotokvíz
Podívejme se, milí soutě-

žící, na správnou odpověď 
z minulého fotokvízu. Do 
losování o ceny jsme zařadili 
ty, kteří napsali, že se jedná 
o Památník obětem II. světové 
války, bývalé krematorium, 
v Mostě. Na výhru se mohou 
těšit: Dana Fenyková z Mostu, 
Vladimír Smitka z Děčína 
a Alena Truhlíková z Lenešic. 
 Předmětem dnešního foto-
kvízu je zajímavá stavba – areál 
hrázděného stavení se zděnou 
sušárnou chmele a stodolou 
v jedné z malých obcí na 
jihozápadě našeho kraje. Jde 
o jeden z posledních auten-
ticky dochovaných areálů na 
území kraje a protože je i přes 
snahu vlastníka o jeho údržbu 
a obnovu ve velmi špatném 

stavu, byla na jeho obnovu 
opakovaně poskytnuta dotace 
z krajského Programu na zá-
chranu a obnovu kulturních 
památek Ústeckého kraje. V le-
tošním roce tak byla vlastníku 
– obci – poskytnuta dotace 
ve výši 60 tis. Kč na obnovu 
hrázdění, trámů a oken průčelí 
hlavního stavení, přičemž cel-
kové náklady obnovy této části 
dosáhly výše 100 tis. Kč.
 Na odpovědi čekáme do stře-
dy 14. prosince na adrese: Kraj-
ský úřad Ústeckého kraje, odd. 
tiskových informací, Velká 
Hradební 48, 400 02 Ústí n. L.
nebo emailové adrese: ticha.a
@kr-ustecky.cz. Heslo: Foto-
kvíz. Nezapomeňte i do mailu 
napsat svou adresu pro pří-
padné zaslání výhry. 

Nejlepší klavíristé oslnili

2. díl
tajenky

3. díl
tajenky

Bývalá SPZ
Ústí nad
Labem

Základní
prvek

schodiště
Částice

Místo
(něm.)

Cíl

Postranní
vegetativní

orgán
rostlin

Chemická
značka
aktinia

Medika-
ment

Největší
žijící

suchozem-
ský savec

Černobílá
zapáchající

šelma

MPZ
Nizozemí

Puls

Základní
složka

osobnosti
člověka

Mužské
křestní
jméno

Běžný
poplatek

Iniciály
moderá-
tora ČT
Takáče

Iniciály
herce

Záhorského

Nejvyšší
karta

Iniciály
malíře
Dürera

Východ
(něm.)

Předpona
pro jednu
milióntinu

Označení
trinitroto-

luenu

Kapalný
odpad

vylučovaný
ledvinami

Náboženský
obraz

Elektricky
nabitá
částice

Olympijské
hry

Součást
pánského

obleku

Eso
(angl.)

Hebká
látka

Alkoholický
nápoj

Kamarád
Harryho
Pottera

Funkční
ozdoba

ve vlasech

Předložka

Mýtické
zvíře

Postava
z Rychlých

šípů

Napodo-
benina

Menší
sídlo

venkovské-
ho typu

Baskická
separa-
tistická 

organizace

Pytel

Opak
dobra

Činnost
zaměřená

k nějakému
cíli

První
housle

Bývalá
česká

hudební
skupina

Příslovce

Mluvené
slovo

4. díl
tajenky

Muzika

Citoslovce
bouchnutí

Chem. zn.
argonu

Vejce (lat.)

Pytlácké
pomůcky

Občanské
sdružení

Řeka

Ženské
kř. jméno

Hra
s otázkami

Snížení
ceny

České vys.
uč. techn.

Záruka

Základní
číslovka

OD v UL na
Mírovém n.

Římsky
49

Ekologický
(hov.)

Post
scriptum

Uzenina

Duševní
otřes

Tady

Typ Fordu

Vrchol
(angl.)

Plošná
jednotka

Inic. spis.
Klímy

Španělská
předložka

Inic. spis.
Defoea

A podobně

Angl. ne-
určitý člen

Inic. sklada-
tele Ebena

Public
relations

Dětský
pozdrav

Olga
(2. pád)

Kreslící
materiál

Černý
pták

Kulturní
dům

MPZ
Rumunska

Části
vozidel

Kdo (slov.)

Nedravá
ryba

Bývalá SPZ
Mělníku

Název
hlásky

Nízkotlaký
(zkr.)

Symetrála

Malá
osa

1000 kg

1. díl
tajenky

Elektronická
pošta

Německá
TV stanice

Zločinec

Začátek
modlitby

Výpočetní
technika

Musculus

Značka pro
singulár

Obchodní
dům

ročeském divadle opery a baletu 
v Ústí nad Labem početnému 

publiku na koncertu vítězů. 
Pořadatelem mezinárodní sou-

těže byla Základní umělecká 
škola E. Randové, p.o.

FOTOKVÍZ? ?

V sobotu 3. prosince vyjede 

po druhé nejstrmější želez-

niční trati u nás mikulášský vlak, 

a to v úseku Teplice hl. n. - Louka 

u Litvínova - Hrob - Dubí - Mol-

dava a zpět. „Čertovská jízda 

mikulášským expresem anděl-

skou přírodou po Krušnohorské 

železnici“ začíná v 9.42 v Tepli-

cích, na Moldavu vláček dorazí 

ve 12.20 a zpět odjede dvě 

minuty po 14. hodině. Po trase je 

přichystána řada zajímavých akcí: 

Mikulášská nadílka, v Hrobu 

Panoptikum Maxe Fische, pro-

dej dárků od Arkadie a možná 

po cestě i čertí jízda na koních. 

Jízdné bude 150 Kč pro dospělé 

a 80 pro děti. Předprodej v Infor-

mační kanceláři ČD v Teplicích 

nebo v Infocentru Moldava (denně 

od 9 - 17 h.). Každé dítě dostane 

dárek od čerta a Mikuláše! 

Prohlédněte si i stránky www.

moldavskadraha.cz. Pořádá Klub 

přátel krušnohorské železnice.

Čertovská jízda
mikulášským vlakem

Cenu hejtmanky Ústeckého kraje získala Varvara Sevortyan z Ruska za interpretaci skladby Sergeje 
Rachmaninova Etude- tableu es moll, opus 33/6. Diplom a věcnou cenu jí předal náměstek hejt-
manky Arno Fišera.

Máme nejlepší mapy i průvodce

S nástupem podzimu se 
„rozjela“ velká vlna vele-

trhů cestovního ruchu, kde se 
prezentují země, regiony i města 

se svými zajímavostmi nejen 
pro turisty. Na většině z nich 
běží různé soutěže, předávají se 
významné ceny a pochvaly za 
činnost v cestovním ruchu. Na 
říjnovém veletrhu cestovního 
ruchu ITEP Plzeň 2011 v sou-
těži propagačních materiálů 
z celé České republiky získal 
Ústecký kraj ve 4 kategoriích 
dvě první místa a jedno třetí. 
První místa patří do kategorie 

Mapy, ve které zvítězila „Mapa 
Ústeckého kraje“ připravená 
v rámci projektu Brána do Čech 
a v kategorii Info materiály, kde 
porota ocenila „Průvodce Ústec-
kým krajem“, také z líhně Brány 
do Čech. Třetí místo pak kraj 
vybojoval v kategorii Brožury - 
průvodce, tematické stezky.

Ústí n. L. - Letošního klání 
mladých talentů na 44. ročníku 
Virtuosi per musica di pianoforte 
se zúčastnilo třicet pianistů 
z devíti zemí (ČR, Bulharsko, 
Itálie, Jihoafrická republika, 
Polsko, Rusko, Srbsko, Turecko 
a Kypr). Odborná porota udělila 
v každé věkové kategorii 1. - 3. 
místo a několik čestných uznání. 
Kromě toho byly přiznány ceny 
dalším laureátům ve zvláštních 
kategoriích. Vítězové 44. roční-
ku Virtuosi per musica di pi-
anoforte: 1. kategorie: Roman 
Frič (ČR), 2. ktg.: Natalie 
Schwamová (ČR), 3. ktg.: Ma-
lysheva Yelizaveta (Rusko) a An-
na Emilia Maruskova (Kypr). 
Hlavní cenu pro absolutního 
vítěze získala N. Schwamová, 
z dalších speciálních cen jme-
nujme alespoň cenu ředitele sou-
těže R. Vonky pro Evu Strejcovou 
z ČR (za provedení skladby W. A. 
Mozarta Sonáta B dur-allegretto) 
nebo Cenu hejtmanky Ústeckého 
kraje Jany Vaňhové, kterou 
z rukou Arna Fišery obdržela 
Varvara Sevortyan z Ruska za 
interpretaci skladby S. Rachma-
ninova Etude-tableau.
 Většina laureátů letošní me-
zinárodní klavírní soutěže se 
v druhé části slavnostního večera 
představila 11. 11. v Seve-


